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Protokół nr XXVIII/13 
z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu 14.06.2013r. 
 
 
          O godz. 905  Przewodniczący Rady Gminy Brody p. Marek Tracz otworzył obrady XXVIII 
Sesji Rady Gminy Brody. 
Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 
Na  14 radnych obecnych było 12. 
Radna p. Elżbieta Ginibor oraz radna p. Jadwiga Łanicka nie usprawiedliwiły swojej 
nieobecności. 
Przewodniczący spytał czy są uwagi do porządku obrad? 

Z. Bejnarowicz proponuje w pkt 5m dot. skargi na działalność Wójta  otworzyć dyskusję. 

Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie. 
Za wnioskiem p. Bejnarowicza głosowało 3 radnych, przeciw -7 osób. 2 osoby wstrzymały się 
od głosu. 
 
Przewodniczący Rady proponuje udzielić odpowiedzi na skargę pana Mrowińskiego. Spytał 
czy ta skarga będzie przesłana do Sądu?  

Radca prawny stwierdził, że i tak trzeba będzie podjąć tę uchwałę. 

Przewodniczący proponuje zrobić projekt  i jako rada uznają ją za niezasadną.  
Radni ją odrzucają w załączniku. 

Przewodniczący przeszedł do następnego punktu w porządku obrad. 
 
Ad. 2. Przyjęcie protokołów z XXVI i XXVII sesji Rady Gminy.  
 
Radni nie zgłaszali uwag do protokołu, głosowali za każdym protokołem oddzielnie. 
Za przyjęciem protokołu z XVI sesji głosowało 12 radnych. 
Za przyjęciem protokołu z XVII sesji głosowano 12 radnych. 
 
Ad.3. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 
 
Wójt pokazał radnym dyplom przyznany przez Federalne Ministerstwo Transportu, 
Budownictwa i Rozwoju Miast oraz Ministerstwo Rozwoju Regionalnego RP dla Europejskiego 
Związku Parków Łużyckich – jako modelowy projekt współpracy polsko – niemieckiej. 

L. Kossak prosił o dokładniejsze wyjaśnienie, czy będą  obszerniejsze informacje dla 
mieszkańców. Jakie są koszty wyłonienie firmy, czy wystarczy na to opłata mieszkańców ? 

Wójt odpowiedział, że w styczniu i lutym były spotkania z mieszkańcami na wsiach. Umowa 
została już podpisana z firmą z Lubska na kwotę 21 tys. miesięcznie . 
W urzędzie można uzyskać podstawowe informacje na temat segregacji śmieci. 
Od lipca kosze na plastiki oraz szkło znikną. Od 25.06.2013r. w ZGKiM zostaną dostarczone 
worki i można je bezpłatnie odbierać. 

Pani Sekretarz -  oprócz tych  21 tys. zł, . do Lubska będziemy musieli płacić ok. 9 tys. zł. za  
odpady złożone na składowisko w Żarach. Pieniędzy nam nie wystarczy, ponieważ liczba 
mieszkańców zameldowanych jest o 1 tys. większa od zadeklarowanej liczby osób. W 2013r. 
nie będziemy zwiększać stawki ale w 2014r. możliwe, że trzeba będzie to zrobić . To wszystko 
wyniknie z wyliczenia. 
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Przewodniczący Rady spytał czy będzie możliwość negocjacji , ponieważ ludzie będą 
rezygnować z selektywnej zbiórki, ponieważ dojdą do tego np. koszty mycia opakowań. 

Wójt odpowiedział, że opakowania nie muszą być myte tylko opróżnione. 

Przewodniczący Rady spytał co z budową PSZOK , czy nie można określić w jakim czasie 
będą oni to zabierać? 

Wójt ustawa nie określa kiedy ma powstać PSZOK  Jest prawdopodobne, że będzie na siebie 
zarabiał. 

Przewodniczący spytał  jaka jest przyczyna, że 1 tys. osób nie jest ujętych w deklaracjach. 

Wójt stwierdził, że część osób wyjechała, młodzież uczy się na studiach, w szkołach średnich ,  
możliwe, że częściowo tez zaniżano liczbę mieszkających osób . 
 
4. Informacja  przewodniczących komisji o działaniach podejmowanych w okresie 
    międzysesyjnym. 

J. Falkiewicz – komisja oświaty miała dwa posiedzenia. Radni otrzymali wnioski wypracowane 
przez komisję. 

M. Kowalski – komisja Mienia Komunalnego odbyła posiedzenia 19.04.2013r. i 27.05.2013r., 
wnioski  radni otrzymali. 

T. Żychliński poinformował, że Komisja Rewizyjna obradowała 5.06.2013r. analizowała 
wykonanie budżetu za 2012r.,  zgłosiła wniosek o nieudzielenie absolutorium Wójtowi. 
 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a/ zaciągnięcia pożyczki na zadanie inwestycyjne pn „Budowa sieci wodociągowej  
    i kanalizacji oraz stacji uzdatniania wody w m. Zasieki-Janiszowice-Nabłoto gmina  
    Brody. 
 
Pani Skarbnik  omówiła treść uchwały . 
Z inwestycją w Nabłociu  możemy zamknąć się  w kwocie 860 tys. zł. Staramy się uzyskać 330 
tys. zł. z Europejskiego Rozwoju Wsi Polskiej, jeżeli ich  nie otrzymamy to musimy wziąć kredyt. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowali  radni jednogłośnie. 
 
b/  zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie w ramach Programu  
    Rozwoju Wsi Wiejskich na lata 2007 – 2013. 
 
Pani Skarbnik prosiła o wykreślenie w projekcie uchwały  § 4. 

Przewodniczący Rady odczytał  treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

c/  zmiany uchwały budżetowej Gminy Brody na 2013r. 
 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że  środki planowane na remont budynku w Zasiekach przełoży się 
na zakup ciągnika  do ZGKiM.  

L. Kossak spytał  w jakim czasie ZGKiM zakupi beczkę  z ciągnikiem?  
Czy wystarczy im 30 dni? 

Wójt może nawet dzisiaj zlecić to kierownikowi. 
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Z. Rękas przypomniał, że jest procedura przetargowa, która określa terminy, na pewno nie 
będzie to miesiąc. 

d/  uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębie  
    J.Wysokie – terminal 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowali radni jednogłośnie ( 12 osób). 
 
e/  zbycia nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy Brody w drodze 
przetargu, 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowali radni jednogłośnie ( 12 osób). 

f/   komunalizacji gruntu Skarbu Państwa. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowali radni jednogłośnie ( 12 osób). 

g/  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na dzierżawę gruntu, 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowali radni jednogłośnie ( 12 osób). 

h/  udzielenia odpowiedzi na skargę, 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 2 wstrzymało się od głosu. 

i/  ustalenia regulaminu głosowania w wyborach wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
    Brody. 

Przewodniczący Rady proponuje zmienić kolejność pkt najpierw j, później i. 

Z. Bejnarowicz na wiceprzewodniczącą proponuje p. Barbarę Matyasik, która wyraziła zgodę. 
Więcej propozycji nie zgłaszano. 

W projekcie regulaminu, który radni wcześniej otrzymali była procedura głosowania na 
wiceprzewodniczącego a na poprzedniej sesji była na przewodniczącego. 
Zgłoszono propozycję jednego wspólnego regulaminu na przewodniczącego i 
wiceprzewodniczącego. 

Pani Sekretarz przypomniała, że do tego projektu tam gdzie jest wiceprzewodniczący dopisać 
należy przewodniczący rady. 

Przewodniczący Rady spytał kto jest za przyjęciem regulaminu w takiej wersji. 
Radni jednogłośnie podjęli uchwałę w spr. regulaminu. 
 
j/  wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Brody 
 
Przystąpiono do  wyboru Komisji Skrutacyjnej do wyboru wiceprzewodniczącego. 
Do komisji zgłoszono p. T. Kowalczuka, p. Z. Bejnarowicza, p. M. Maszkowskiego. 
 
Przewodniczący Rady odczytał nazwiska radnych  zgłoszonych do komisji skrutacyjnej 

Komisja skrutacyjna wyczytując kolejno radnych rozdała karty do głosowania  z wypisanym 
nazwiskiem  - Barbary Matyasik. 
Radni głosowali na  osobnym stoliku, wypełnione karty wrzucali do urny. 

Komisja skrutacyjna po przeliczeniu głosów sporządziła protokół . 
Za wyborem p. Barbary Matyasik na Wiceprzewodniczącą Rady głosowało 10 radnych, 2 osoby 
głosowały przeciwko. 
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Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały.  
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
 
k/ wprowadzenia zmian do uchwały nr XXIII/180/12 R.G. z dn.28.12.2012r. w spr.  
    ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały.  
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
 
l/  zmiany uchwały  dot. powołania Komisji Rewizyjnej 
 
Pani Sekretarz poinformowała, że p. M. Tracz w związku z objęciem  funkcji Przewodniczącego 
Rady Gminy  złożył rezygnację z przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
Radni uchwałą muszą przyjąć rezygnację. 

Radca prawny podał treść uchwały o odwołaniu p. M. Tracza z Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 
 
ł/  powołania stałych komisji Rady Gminy, ustalenia zakresów ich działania i składów 
    osobowych, 
 
Przewodniczący Rady  prosił o zgłaszanie kandydatów do składu Komisji Rewizyjnej. 

Z. Bejnarowicz zgłosił kandydaturę p. W. Drobka, który wyraził zgodę. 

J. Falkiewicz zgłosiła kandydaturę p. T. Kowalczuka, który podziękował za zaufanie. 

Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie kto jest za kandydaturą p. W. Drobka. 
Za – głosowało 9 radnych, 3 osoby wstrzymały się od głosu. 

Radca prawny  podpowiedział, że muszą ustalić kto będzie  przewodniczącym komisji 
rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady prosił o zgłaszanie kandydatur na przewodniczącego komisji rewizyjnej. 

Z. Bejnarowicz proponuje p. W. Drobka na przewodniczącego komisji rewizyjnej. 
Za powyższą propozycją – głosowało 8 radnych, wstrzymało się 4 radnych. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
 Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 12).  

Przewodniczący Rady  prosił o zgłaszanie kandydatur na  uzupełnienie składu Komisji 
Budżetu. 

L. Kossak proponuje, by  przewodniczący  rady był przewodniczącym komisji budżetu. 

Radca prawny uważa, ze jest to sprzeczne z  ustawą o samorządzie.  

Z. Bejnarowicz zgłosił kandydaturę  J. Ostapieja, który wyraził zgodę. 

T. Żychliński zgłosił kandydaturę J. Łanickiej, która wyraziła na to zgodę wysyłając sms.  
( nieobecna) 
Przewodniczący Rady spytał, czy radni zgadzają się, by w tej formie wpisać do komisji  
p.J. Łanicką. 
Za – głosowały 4 osoby, przeciwko – 6 osób, 2  wstrzymały się od głosu. 

T. Żychliński zaproponował J. Falkiewicz ( wyraziła zgodę) 

Przewodniczący Rady spytał kto jest za wpisaniem do komisji budżetu  J. Ostapieja. 
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Za – głosowało 7 radnych, 5 wstrzymało się od głosu. 
Kto jest za wpisaniem kandydatury J. Falkiewicz ? 
Za - głosowało 5 radnych, przeciw – 3 , wstrzymały się od głosu 4 osoby. 

Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie wprowadzenia do komisji budżetu  
J. Falkiewicz oraz J. Ostapieja. 
Za -  głosowało 11 radnych,  1 osoba wstrzymała się od głosu. 
Zgłaszano propozycje na przewodniczącego Komisji budżetu. 

Z. Bejnarowicz zgłosił propozycję  p. L. Kossaka, który wyraził zgodę.  
T. Kowalczuk  zgłosił p. Z. Bejnarowicza, który nie wyraził zgody. 

Przewodniczący Rady spytał kto jest za tym, by przewodniczącym komisji budżetu został p. 
Leszek Kossak? 
Za – głosowało 11 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały z powyższymi ustaleniami. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni ( 12) 

m/ rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Brody. 

Przewodniczący Rady  odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 3 radnych, przeciwko głosowało 6 radnych, 3 wstrzymało się 
od głosu. 

Radca prawny stwierdził, że uchwała o zasadności skargi  powinna być podjęta. 
Jeżeli radni tak głosują to powinni określić dlaczego skarga jest zasadna. Z dokumentów 
wynika, że jest niezasadna. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję na ten temat. 

Pan Jerzy Wrzeszcz omówił sytuację, która się wydarzyła. 
Wyrobione w lesie drewno zgłosili do ZGKiM z prośbą o przyspieszenie .  
Pan Z. Jakimczuk wydał asygnatę na podstawie której mogli drzewo zwieźć na podwórko. 
W późniejszym czasie otrzymali fakturę, z której wynikało, że drzewa było dużo więcej niż 
przywieźli. 
Złożyli skargę do Starostwa. 
Z ich naliczeń wynikało, że z 1 ha miał uzyskać 80m3 drewna, co jest niemożliwe. 
Wójt był z p. Kowalskim u niego i wyliczył, że jest 25m3 i z tym się zgadza. 
Nie zgadza się natomiast z wyliczeniami  p. Wudarskiego – leśniczego powiatowego 
Uważa, że przy kwalifikacji drewna powinni być oni również obecni. 

Radca prawny spytał gdzie widzi winę Wójta. 

Przewodniczący Rady – komisja rewizyjna złożyła wniosek  o wyciągnięcie konsekwencji z 
zaistniałej sytuacji. Osoba podległa Wójtowi powinna być pociągnięta do odpowiedzialności. 

Z. Bejnarowicz spytał, czy Wójt sporządził protokół że był z M. Kowalskim na posesji? 

L. Kossak uważa, że sprawę powinni skierować na drogę cywilną. 

M. Kowalski był z Wójtem na wizji lokalnej . Podali szacunkową ilość drewna do Starostwa. 
Wójt prosił o zmianę kwalifikacji .  
Inną sprawą jest to, że ZGKiM  wydał złą asygnatę. 

Pani Sekretarz przypomniała, że na spotkaniu po ostatniej sesji ustalono jaki projekt uchwały 
należy zrobić i taki został sporządzony. 

O godz. 1115 salę obrad opuścił radny B. Bawtro. 



6 
 

 

M. Maszkowski proponuje ponowne głosowanie, natomiast Komisja Rewizyjna powinna zająć 
się gospodarką ZGKiM. 

Radca prawny przypomniał, że punktem, który obecnie omawiają jest skarga  i to powinni 
omówić, pozostałe sprawy  mogą omawiać w innych punktach. 

M. Maszkowski wnioskuje o reasumpcję  głosowania. 

O godz. 1125 na salę wszedł radny B. Bawtro. 

Przewodniczący Rady spytał kto jest za  wnioskiem M. Maszkowskiego 
Za   wnioskiem głosowało 11 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 5 radnych,  7 wstrzymało się od głosu.  

O godz. 1128  salę opuścił radny B. Bawtro. 
 
6. Interpelacje i zapytania  radnych. 

Z. Bejnarowicz spytał Z-cę wójta, czy inwestycja w Zasiekach jest zakończona, czy kontenery 

są prawidłowo zabezpieczone? 

Z-ca wójta  odpowiedział, że ta inwestycja jest zakończona, kontenery zabezpieczone są wg 

przepisów.  

Przewodniczący Rady spytał czy instalacja wodociągowa w Zasiekach jest nowa. 

Z-ca Wójta   stwierdził, że  większość jest na nowej sieci. 

M. Kowalski – SANEPiD kwestionuje jakość wody w Mariance.  

Z-ca Wójta odpowiedział, że, woda do spożycia nie jest zakwestionowana. Jeśli wystąpi jakiś 
problem to zostanie rozwiązany przez serwis w ramach gwarancji. 

Przewodniczący Rady chce, by ostatnie wyniki  badań  przekazać na komisje. 

T. Kowalczuk – droga do pawilonów ( za Trzeciakiem) jest zaśmiecona, wygląda jak 
śmietnisko. 

M. Kowalski odczytał i dał na piśmie interpelację do Wojewody z zapytaniem co się stanie gdy 

nie przystąpimy do Studium . 

Przewodniczący zwrócił się do radcy prawnego z pytaniem co będzie gdy nie jest realizowana 
uchwała Rady Gminy. 

Radca prawny stwierdził, że  można kierować sprawę do Wojewody, że Wójt nie wykonuje 
uchwał rady Gminy. 

Przewodniczący Rady – do 30.04. Wójt powinien złożyć informacje o współpracy z 
organizacjami pozarządowymi. 

Pani Sekretarz stwierdziła, ze informacje były przekazane na komisjach. Tylko komisja budżetu 
otrzymała ją z innymi materiałami, ponieważ nie mieli posiedzenia. 

Przewodniczący Rady – była deklaracja  Wójta, że znajdzie środki na przepust w 
Kumiałtowicach.  

Pani Skarbnik – w budżecie na 2013r, nie ma środków. 
Będziemy realizować ustawę śmieciową i to jest nasz priorytet. Jeżeli się znajdą luźne środki to 
będzie to realizowane. Na chwilę obecną – nie. 
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Przewodniczący Rady – sołectwa chcą uzyskać środki z zewnątrz lecz Wójt nie chce przyjąć 
dotacji, ponieważ są one od inwestora. 

L. Kossak uważa, że można o tym dyskutować wtedy, gdy na sesji będzie obecny Wójt, można  
to omówić na komisjach. 

M. Maszkowski – jest ok. 30 tys. zł. na zagospodarowanie budynku w Zasiekach na 
mieszkania socjalne. Dowiedział się, że gmina płaci za mieszkanie socjalne pewnej rodzinie z 
Brodów. 

Z-ca Wójta wyjaśnił, że są podjęte kroki, by działkę w Zasiekach podzielić na 3 działki. 

Budynek socjalny będzie robiony w przyszłym roku. Środki ze sprzedaży pozostałych 2 działek 

zostaną przeznaczone na wykonanie dokumentacji . 

 

7. Wolne wnioski.  

Anna Dziadek -  w biuletynie Stowarzyszenia Zmieńmy Razem Gminę Brody ukazał się artykuł, 
w którym autor utrzymuje, że wynik referendum nie ma żadnego znaczenia dla istnienia 
kompleksu energetycznego. Znalazły się tam nieprawdziwe informacje, ponieważ to nie ona 
podała te informacje lecz redaktorka je pomyliła. Chciała przekazać treść tego artykułu. 

Przewodniczący Rady  - rada nie zajmuje się prywatnymi sprawami mieszkańców 

A. Dziadek – dla niej najgorszy jest fakt, że osoba, która się podpisuje jako „Tomasz Biały” to 
pseudonim Bolesława Bieruta…. 

Przewodniczący Rady – jeżeli ma uwagi do artykułu Stowarzyszenia to powinna zgłosić je do 
nich.  

Benedykt Szafrański prosił, by obiekcje dot. Stowarzyszenia kierowane były do 
Stowarzyszenia a nie do Rady. Prosi, by przewodniczący Rady kontrolował dyscyplinę na sesji. 
Chce znać stanowisko radnych a nie publiczności. 
 
8. Zamknięcie obrad Sesji.  

O godz. 1150 Przewodniczący Rady p. Marek Tracz zamknął obrady XXVIII sesji Rady Gminy 
Brody. 
 
Protokołowała 
Mirosława Dudziak  


